
P R O T O K Ó Ł Nr IV/2015 
z IV Sesji Rady Miejskiej w Człuchowie odbytej w dniu 9 lutego 2015 roku w sali obrad Urzędu 
Miejskiego w Człuchowie, al. Wojska Polskiego Nr 1, w godzinach od 14.00 do 16.35 

Obradom przewodniczyła Przewodnicząca Rady Miejskiej Elżbieta Józefowska 
Radni Rady Miejskiej - według listy obecności - załącznik nr 1 do niniejszego protokołu 

Spoza Rady w sesji udział wzięli: załącznik nr 2 do niniejszego protokołu 
1. Ryszard Szybajło - Burmistrz Miasta 
2. Maciej Pestka - Zastępca Burmistrza 
3. Maria Pazda - Sekretarz 
4. Urszula Stupałkowska - Skarbnik Miasta 
5. Grażyna Ziehlke - Radca prawny 
6. Hanna Adamowska - Prezes Przedsiębiorstwa Komunalnego Sp. z o.o. w Człuchowie 
7. Jolanta Wieczorek - Dyrektor Przedszkola im. Jacka i Agatki w Człuchowie 
8. Rodzice oraz przedstawiciele pedagogów z Przedszkola im. Jacka i Agatki w Człuchowie 
9. Media 

Porządek obrad: 
1. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie obrad i stwierdzenie kworum; 
b) przyjęcie ewentualnych zmian w porządku obrad; 
c) przyjęcie protokołu z obrad III sesji Rady Miejskiej. 

2. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania 
uchwal Rady. 

3. Interpelacje i zapytania radnych. 
4. Przedstawienie projektów uchwał, dyskusja i uchwalenie: 

a) w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Miejskiej w Człuchowie na 2015 rok; 
b) w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Miejskiej w Człuchowie na 2015 

rok; 
c) w sprawie zamiaru likwidacji Przedszkola Miejskiego im. Jacka i Agatki w Człuchowie; 
d) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu pod zabudowę mieszkaniową, usługi, komunikację i zieleń 
obejmującego Stare Miasto z otaczającym śródmieściem w Człuchowie; 

e) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenu pod zabudowę mieszkaniową, usługi oświaty i komunikację pomiędzy 
ulicami Tadeusza Kościuszki i Średnią w Człuchowie; 

f) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenu dla działki nr 963/7 przy ul. Skrzetuskiego w Człuchowie; 

g) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu obejmującego: Grodzisko, Zamek, Las Komunalny, Jezioro 
Miejskie Małe i ośrodek sportu i rekreacji (OSiR) nad Jeziorem Rychnowskim w Człuchowie; 

h) w sprawie ustalenia zasad przyznawania i wysokości diet radnych Rady Miejskiej 
w Człuchowie oraz zwrotu kosztów podróży służbowych przysługujących radnym. 

5. Sprawozdanie z prac stałych komisji Rady Miejskiej. 
6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania zgłoszone na sesji. 
7. Wolne wnioski. 
8. Zakończenie obrad IV sesji. 

Ad. pkt. 1 
Sprawy regulaminowe: 
a) otwarcie obrad i stwierdzenie kworum 
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Przewodnicząca Rady E.Józefowska dokonała otwarcia obrad IV sesji Rady Miejskiej w Człuchowie. 
Powitała pracowników urzędu, zaproszonych gości jak również grono pedagogiczne oraz rodziców 
z Przedszkola im. Jacka i Agatki w Człuchowie. Na podstawie listy obecności stwierdziła, że: w sesji 
uczestniczy 15 radnych, co stanowi ąuorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji 
i obrady są prawomocne do podjęcia uchwał. 

b) przyjęcie ewentualnych zmian w porządku obrad 

Przewodnicząca Rady E.Józefowska zapytała, czy są uwagi do proponowanego porządku obrad? 

Radny B.Kapelski w imieniu koalicji radnych wniósł o zdjęcie z porządku obrad projekt uchwały 
w sprawie zamiaru likwidacji przedszkola im. Jacka i Agatki. Projekt tej uchwały uzyskał pozytywną 
opinię wyrażoną przez wszystkich radnych, jednak po głębszej analizie powinien być on rozpatrywany 
kompleksowo wraz z innymi projektami uchwał dotyczącymi reorganizacji placówek oświatowych, 
bo nie ulega wątpliwości, że reorganizacja placówek oświatowych jest konieczna i nieunikniona. 
W ciągu ostatnich 5 lat wydatki z budżetu miasta wzrosły na oświatę z 2.500.000 zł do 4.100.000 z\. 
Tylko w ciągu ostatnich 3 lat subwencja oświatowa z budżetu państwa zmalała o 1.100.000 zł z uwagi 
na znacznie mniejszą liczbę dzieci natomiast wprost proporcjonalnie o tę kwotę wzrosła dotacja 
do oświaty z budżetu miasta. Jeżeli nie dokonamy niczego w tej dziedzinie to w dalszym ciągu 
wydatki z budżetu miasta będą rosły, bo subwencja państwa będzie malała z uwagi na malejącą liczbę 
dzieci, a płace nauczycieli od 2016 roku zapewne znowu wzrosną. Może należałoby się zapytać 
naszych mieszkańców, czy godzą się na to, aby z płaconych przez Nich różnego rodzaju podatków 
lokalnych - ponad 50% było przeznaczane na dofinansowanie oświaty w naszym mieście? Dzisiejsza 
propozycja nie rozpatrywania tej uchwały podyktowana jest potrzebą wypracowania przez Burmistrza 
i Radę Miejską kompleksowego programu dotyczącego reorganizacji oświaty w naszym mieście. 
Program ten winien być przedstawiony w ciągu najbliższych dni, tak, aby można było kontynuować 
zamierzone działania. Ponadto uważa, że należy wyjaśnić i zdementować wiele nieprawdziwych 
i krzywdzących informacji, które dotyczyły prywatyzacji przedszkola. Mając powyższe na względzie 
- wniósł jak na wstępie o zdjęcie z porządku obrad tego projektu uchwały. 

Przewodnicząca Rady E.Józefowska zapytała, czy jeszcze ktoś ma propozycje odnośnie 
proponowanego porządku obrad? 

Burmistrz R.Szvbajło poprosił o zdjęcie z porządku obrad sesji z punktu 4 projektu uchwały 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu 
dla działki nr 963/7 przy ul. Skrzetuskiego w Człuchowie. Następnie poprosił o wprowadzenie 
pod obrady sesji projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Miejskiej 
Człuchów na 2015 rok. 

Przewodnicząca Rady E.Józefowska zapytała, czy jeszcze ktoś ma jakieś uwagi do porządku obrad 
sesji. 

Więcej uwag nie zgłoszono. W związku z tym Przewodnicząca Rady E.Józefowska zapytała, kto jest 
za zdjęciem z porządku obrad sesji projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Przedszkola 
Miejskiego im. Jacka i Agatki w Człuchowie. 

Głosowanie: za - 15 osób, przeciw - 0 osób; wstrzymało się - 0 osób przy 15 głosujących. 

Przewodnicząca Rady E.Józefowska poinformowała, że wniosek o wycofanie tego projektu uchwały 
z porządku obrad sesji został podjęty jednogłośnie „za". 
Następnie zapytała, kto jest za zdjęciem z porządku obrad sesji projektu uchwały w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu dla działki 
nr 963/7 przy ul. Skrzetuskiego w Człuchowie. 

Głosowanie: za - 14 osób, przeciw - 0 osób: wstrzymało się - 1 osoba przy 15 głosujących. 
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Przewodnicząca Rady E.Józefowska poinformowała, że przy 1 głosie „wstrzymującym się" wniosek 
otrzymał pozytywną opinię. 
Następnie Przewodnicząca Rady E.Józefowska zapytała, kto jest za wprowadzeniem do porządku 
obrad sesji projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu Gminy Miejskiej Człuchów 
na 2015 rok. 

Głosowanie: za - 15 osób, przeciw - 0 osób; wstrzymało się - 0 osób przy 15 głosujących. 

Przewodnicząca Rady E.Józefowska poinformowała, że wniosek został podjęty jednogłośnie „za". 

Przewodnicząca Rady E.Józefowska poinformowała, że w związku z tym, że zgodziła się udzielić 
głosu na dzisiejszej sesji pedagogom oraz rodzicom, zapytała, czy w zaistniałej sytuacji nadal chcą 
zabrać głos. 

Przedstawiciele grona pedagogicznego oraz rodzice potwierdzili, że chcą zabrać głos. 

Przewodnicząca Rady E.Józefowska w pierwszej kolejności poprosiła o zabranie głosu 
przedstawiciela rodziców. 

Głos w imieniu rodziców w sprawie zamiaru likwidacji Przedszkola im. Jacka i Agatki w Człuchowie 
zabrała p.A.Michnacka-Rudzik. Stanowisko rodziców w tej sprawie stanowi załącznik 
do niniejszego protokołu. 

Przewodnicząca Rady E.Józefowska poprosiła o zabranie głosu przedstawiciela pedagogów. 

Głos w imieniu pracowników Przedszkola Miejskiego im. Jacka i Agatki w sprawie zamiaru 
likwidacji przedszkola zabrała p. M.Wójcik. Stanowisko pracowników przedszkola w tej sprawie 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Przewodnicząca Rady E.Józefowska podziękowała za zabranie głosu, następnie poinformowała, 
że w dniu dzisiejszym odbyło się spotkanie przedstawicieli rodziców z panem burmistrzem, które było 
satysfakcjonujące dla obu stron. Na spotkaniu wypracowano pewien konsensus, który będzie 
wdrażany w życie. Poprosiła o zabranie głosu p. Burmistrza R.Szybajło. 

Burmistrz R.Szybajło poinformował, że miasto Człuchów należy do jednych z nielicznych miast 
w Polsce, które spełnia oczekiwania rodziców i zapewnia dzieciom miejsce w przedszkolu. Udało się 
przez te lata stworzyć tyle miejsc w przedszkolach, aby nikt nie musiał czekać w kolejce 
i denerwować się, że jego dziecko nie dostanie się do przedszkola. Za tym idą ogromne pieniądze, 
których miasto nie żałuje. Jeśli chodzi o inwestycje na terenie miasta Człuchowa musimy sobie jasno 
powiedzieć, że finanse dzielą się na budżet inwestycyjny i budżet bieżący. Od 2014 r. Ministerstwo 
Finansów wprowadziło ograniczenia dla samorządów, jeśli chodzi o wydatki bieżące. Wydatki bieżące 
muszą równoważyć się z dochodami bieżącymi i nie ma nic do rzeczy, jeśli chodzi o różnego rodzaju 
inwestycje na terenie miasta Człuchowa, ponieważ samorząd przez ostatnie dwie kadencje wydał 
ponad 86.000.000 zł na różnego rodzaju inwestycje twarde, które nie mają nic wspólnego 
z wydatkami bieżącymi. Potwierdził, że możliwości miasta na roczne wydatkowanie środków 
na inwestycje wynoszą w granicach od 2.500.000 zł do 3.000.000 zł. Miasto przez te lata 
wydatkowało zdecydowanie więcej środków. Teraz problem polega na tym, że koszty związane 
z oświatą drastycznie rosną, ponieważ jeszcze 3 lata temu miasto dopłacało 2.500.000 zł z własnych 
środków, a* teraz nie wystarcza 4.000.000 zł. Tendencja jest taka, że subwencji oświatowej na całą 
oświatę jest coraz mniej, spada również liczba dzieci, co jest związane z niżem demograficznym oraz 
powstawaniem nowych placówek, które stanowią konkurencję zabierającą nam dzieci. Musimy 
zderzyć się z rzeczywistością i pokazać drogę do znalezienia konsensusu na ograniczenie tych 
wydatków, bo nie mówi o wielkich oszczędnościach. Dla nas dzisiaj najważniejszym tematem będzie 
zatrzymanie wzrastających kosztów, a gdyby udało się jeszcze pomniejszyć niewielką sumę byłby 
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to wielki sukces. Ma nadzieję, że przedstawiciele grona pedagogicznego oraz rodziców potwierdzą, 
że dzisiaj dyskutując u niego w gabinecie ponad dwie godziny udało się dojść do wspólnego 
konsensusu i wniosku, że wszystkie strony tj. rodzice, pedagodzy oraz organ prowadzący muszą 
ustąpić z pewnych roszczeń, czy zamierzeń, na rzecz wypracowania takiej płaszczyzny, aby dzieci 
mogły funkcjonować w przedszkolu publicznym albo niepublicznym. Żadna ze stron nie powiedziała, 
że organ prowadzący absolutnie nie ma racji, ponieważ wszyscy przyznali się do tego, że trzeba przez 
najbliższy okres czasu przyjrzeć się tej sprawie z każdego punktu widzenia oraz zastanowić się nad 
prowadzeniem przedszkola publicznego w taki sposób, aby te koszty nie wzrastały w sposób 
astronomiczny. Uznał, że wszyscy dojrzeliśmy do tego wniosku, jaki nasunął się po spotkaniu. 

Pani A. Michnacka-Rudzik poinformowała, że rodzice mimo wszystko oczekują konkretnych 
deklaracji, bo w tej chwili wszyscy są jakby w sytuacji patowej. Projekt uchwały został zdjęty przez 
radnych z porządku obrad sesji jest to dla wszystkich jasne, ale w imieniu rodziców pyta, co dalej. Czy 
rodzice oraz grono pedagogiczne mają oczekiwać, że do końca lutego wniosek o zamiarze likwidacji 
przedszkola zostanie ponowiony przez radę, czy tak jak ustalono u burmistrza zastanowimy się 
i będziemy starali się wspólnie wypracować jakieś stanowisko. Poprosiła o jednoznaczną informację. 

Burmistrz R. Szybajło poinformował, że wychodząc ze spotkania zadaliśmy sobie wszyscy pytanie, 
w jaki sposób będziemy postępować, aby to rozwiązanie było optymalne. Szanuje decyzję radnych 
o zdjęciu z porządku obrad dzisiejszej sesji projektu uchwały o zamiarze likwidacji przedszkola. 
Chciałby jednoznacznie powiedzieć, że jest pewne przekłamanie, iż nie ma czasu na dyskusje 
i zastanowienie się nad tym tematem. Zgodnie z procedurami, gdyby uchwała została w dniu 
dzisiejszym podjęta przez radnych ruszyłby proces związany z likwidacją placówki i przekształceniem 
jej w przedszkole niepubliczne. Organ prowadzący byłby zobowiązany zawiadomić rodziców uczniów 
o zamiarze likwidacji, a wyżej wymieniona decyzja poprzedzona byłaby konsultacjami 
przeprowadzonymi z rodzicami dzieci, pracownikami pedagogicznymi, administracyjnymi i obsługi. 
Dopiero po spełnieniu procedury, która wymagałaby czasu można by było podjąć ostateczną uchwałę 
o likwidacji przedszkola publicznego. Decyzją radnych uchwała została zdjęta z porządku obrad 
dzisiejszej sesji, a spotykając się ustalono, że dajemy sobie przez najbliższy rok czas na dyskusje 
i propozycje każdej ze stron, czyli rodziców, grona pedagogicznego, organu prowadzącego oraz 

radnych na wypracowanie takiego systemu, dzięki któremu można będzie bez większych kosztów 
utrzymać przedszkole publiczne, aby wszyscy byli w jakiś stopniu usatysfakcjonowani. Jeszcze raz 
podkreślił, że po spotkaniu wszyscy doszli do wniosku, że temat ten jest skomplikowany, a każda 
ze stron musi odstąpić, po to, aby utrzymać tego typu placówkę. Jeszcze raz zaapelował 
do wszystkich, aby rozmawiać merytorycznie i pokazać kierunki działania, po to by wszyscy mieli 
pełną satysfakcję z tego, że robimy dla dzieci wszystko, co jest możliwe w naszym mieście. 

Przewodnicząca Rady E.Józefowska podziękowała za zabranie głosu i ogłosiła 5 min. przerwę. 

Wznowienie obrad. 

c) przyjęcie protokołu z obrad III sesji Rady Miejskiej 

Przewodnicząca Rady E.Józefowska zapytała, czy są jakieś uwagi do protokołu z III sesji Rady 
Miejskiej. Protokół był do wglądu w Biurze Rady Miejskiej. 
Uwag nie zgłoszono w związku z tym przystąpiono do głosowania. 

Przewodnicząca Rady E.Józefowska zapytała, kto z radnych jest za przyjęciem protokołu z obrad III 
sesji Rady Miejskiej w Człuchowie? 

Głosowanie przyjęcia protokołu: za - 15 osób, przeciw - 0 osób; wstrzymało się - 0 osób przy 
15 głosujących. 

Rada Miejska w Człuchowie jednogłośnie „za" przyjęła Protokół Nr HI/2014 z dnia 30.12.2014 r. 
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Ad. pkt 2 
Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania 
uchwał Rady. 

Burmistrz R.Szybajło przedstawił sprawozdanie z prac i realizacji uchwał Rady za okres 
od 30.12.2014 r. do 06.02.2015 r., - które stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad. pkt 3 
Interpelacje i zapytania radnych 

Przewodnicząca Rady E.Józefowska zapytała, kto z radnych chciałby w tym punkcie zabrać głos. 

Radna G.Misztal w kontekście pisma podpisanego przez nauczycielkę przedszkola, które radni 
otrzymali odnośnie kosztów, jakie są generowane przez kuchnię zapytała, w jaki sposób ustalane 
są koszty zużycia energii elektrycznej przez Catering Moniq od września ubiegłego roku oraz jakie 
kwoty i kiedy z tego tytułu wpłynęły na rachunek przedszkola. Nie wynika to ani z umowy, jaką 
zawarło przedszkole z Cateringiem Monia, ani ze strony dochodowej budżetu miasta. Zdaje sobie 
sprawę z tego, że uzyskanie takiej informacji wymaga przejrzenia dokumentacji księgowej 
przedszkola, w związku z tym prosi o odpowiedź w ciągu 21 dni. 

Radny T.Golec poinformował, że w dniu dzisiejszym radni będą głosować nad zmianami w budżecie 
odnośnie przesunięcia 270.000 zł na budynek sanitarno-szatniowy dla sportowców z uwagi na wybór 
wykonawcy na przebudowę ulic Staszica, Niemcewicza i Bema. Burmistrz w swoim sprawozdaniu 
powiedział, że cały czas są badane oferty, w związku z tym zapytał, czy to jakiś błąd w sprawozdaniu 
i rzeczywiście wykonawca jest już wybrany, czy nadal te oferty są sprawdzane. 

Skarbnik U.Stupałkowska wyjaśniła, że zgodnie z procedurą przetargową wpłynęły oferty 
na wykonanie tego zadania i już wiadomo, która jest najtańszą ofertą i na jaką kwotę opiewa. Oferta 
została zbadana pod względem merytorycznym i formalnym, kosztorys również został sprawdzony 
i oferta spełnia wszystkie wymogi. Niemniej jednak zgodnie z przepisami wszystkie oferty należ}' 
zbadać i podzielić na te, które się odrzuca ze względów formalnych oraz na te, które spełniają 
wymogi, dlatego ta procedura rozciąga się w czasie. Najniższa oferta pozwala na przesunięcie 
środków w wysokości 270.000 zł. 

Burmistrz R.Szybajło poinformował, że jeśli chodzi o energię został założony podlicznik, któiy 
rozdziela energię na kuchnie od pozostałej części budynku przedszkola, natomiast musi zagłębić się, 
aby w szczegółach odpowiedzieć na pytanie radnej. 

Radny B.Kapelski zwrócił się z prośbą do burmistrza o nakreślenie rozmów z rodzicami oraz dyrekcją 
szkoły, które odbyły się w dniu dzisiejszym przed sesją Rady Miejskiej. Zapytał, jakie poruszono 
tematy, jakie padły argument}'' ze strony rodziców i pedagogów oraz jakimi argumentami posługiwał 
się pan burmistrz. 

Radny P.Zawada odnośnie filmiku promującego miasto Człuchów zaproponował, aby do kompletu 
w wersji angielskiej i niemieckiej dołączyć również film w języku rosyjskim. Uznał, że jednak dużo 
osób tej narodowości odwiedza nasze miasto. 

Ad. pkt 4 

Przestawienie projektów uchwał, dyskusja i uchwalenie: 

projekt uchwały w sprawie: 

zatwierdzenia planu pracy Rady Miejskiej w Człuchowie na 2015 rok 
Przewodnicząca Rady E.Józefowska zapytała, czy ktoś ma jakieś uwagi do projektu uchwały. 
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Nikt z członków rady nie zabrał głosu, w związku z tym przystąpiono do głosowania. 

Przewodnicząca Rady E.Józefowska zapytała, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie zatwierdzenia 
planu pracy Rady Miejskiej w Człuchowie na 2015 rok. 

Obecnych przy głosowaniu: 15 radnych 

Głosowanie: 
za - 15 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się - 0 głosów 

Rada jednogłośnie „za" podjęła uchwałę Rady Miejskiej w Człuchowie Nr IV.16.2015 
w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Miejskiej w Człuchowie na 2015 rok - która stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 

Zamknięto dyskusją nad ww. uchwałą. 

projekt uchwały w sprawie: 

zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Miejskiej w Człuchowie na 2015 rok 

Przewodnicząca Rady E.Józefowska poprosiła o opinię odnośnie planu pracy na 2015 rok 
Przewodniczącą Komisji Budżetu i Infrastruktury Miejskiej G.Misztal. 

Przewodnicząca Komisji G.Misztal poinformowała, że plan pracy Komisji Budżetu i Infrastruktury 
Miejskiej był przedstawiony na posiedzeniu komisji 28 stycznia br. i uzyskał pełną akceptację. 

Przewodnicząca Rady E.Józefowska zapytała, czy są uwagi do planu pracy Komisji Budżetu 
i Infrastruktury Miejskiej. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady E.Józefowska poprosiła o opinię odnośnie planu pracy na 2015 rok 
Przewodniczącego Komisji Bezpieczeństwa Publicznego M.Latawca. 

Przewodniczący Komisji M.Latawiec poinformował, że plan pracy Komisji Bezpieczeństwa 
Publicznego został omówiony 7 stycznia br. i przyjęty jednogłośnie „za". 

Przewodnicząca Rady E.Józefowska poprosiła o opinię odnośnie planu pracy na 2015 rok 
Przewodniczącą Komisji Zdrowia, Ochrony Środowiska i Spraw Społecznych U.Trzebiatowską. 

Przewodnicząca Komisji U.Trzebiatowska poinformowała, że Komisja Zdrowia, Ochrony Środowiska 
i Spraw Społecznych omawiała plan pracy 22 stycznia br. i został przyjęty jednogłośnie „za". 

Przewodnicząca Rady E.Józefowska poprosiła o opinię odnośnie planu pracy na 2015 rok 
Przewodniczącego Komisji Edukacji, Kultury i Sportu B.Kapelskiego. 

Przewodniczący Komisji B.Kapelski poinformował, że Komisja Edukacji, Kultury i Sportu 
jednogłośnie ,.za" przyjęła plan pracy komisji na 2015 rok. 

Przewodnicząca Rady E.Józefowska poprosiła o opinię odnośnie planu pracy na 2015 rok 
Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej A.Żebryka. 

Przewodniczący Komisji A.Żebryk poinformował, że 29 stycznia br. Komisja Rewizyjna przyjęła plan 
pracy komisji na 2015 rok jednogłośnie „za". 
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W związku z ty, że uwag nie zgłoszono Przewodnicząca Rady E.Józefowska zapytała, kto jest 
za podjęciem uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Miejskiej 
w Człuchowie na 2015 rok. 

Obecnych przy głosowaniu: 15 radnych 

Głosowanie: 
za - 15 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się - 0 głosów 

Rada jednogłośnie „za" podjęła uchwałę Rady Miejskiej w Człuchowie Nr IV.17.2015 w sprawie 
zatwierdzenia planów pracy starych komisji Rady Miejskiej w Człuchowie na 2015 rok - która 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Zamknięto dyskusję, nad ww. uchwałą. 

projekt uchwały w sprawie: 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
terenu pod zabudowę mieszkaniową, usługi, komunikację i zieleń obejmującego Stare 
Miasto z otaczającym śródmieściem w Człuchowie 

Przewodnicząca Rady E.Józefowska poprosiła o opinię Przewodniczącą Komisji Budżetu 
i Infrastruktury Miejskiej. 

Przewodnicząca Komisji G.Misztal poinformowała, że projekt uchwały był omawiany na posiedzeniu 
komisji 4 lutego i uzyskał pozytywną opinię. Wynik głosowania: jednogłośnie „za". 

Przewodnicząca Rady E.Józefowska zapytała, czy ktoś ma jakieś uwagi do projektu uchwały. 

Uwag nie zgłoszono, w związku z tym przystąpiono do głosowania. 

Przewodnicząca Rady E.Józefowska zapytała, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie przystąpienia 
do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu pod zabudowę 
mieszkaniową, usługi, komunikację i zieleń obejmującego Stare Miasto z otaczającym śródmieściem 
w Człuchowie. 

Obecnych przy głosowaniu: 15 radnych 

Głosowanie: 
za - 15 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się - 0 głosów 

Rada jednogłośnie „za" podjęła uchwałę Rady Miejskiej w Człuchowie Nr IV.18.2015 w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu pod 
zabudowę mieszkaniową, usługi, komunikację i zieleń obejmującego Stare Miasto z otaczającym 
śródmieściem w Człuchowie - która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Zamknięto dyskusję nad ww. uchwałą. 

projekt uchwały w sprawie: 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
terenu pod zabudowę mieszkaniową, usługi oświaty i komunikację pomiędzy ulicami 
Tadeusza Kościuszki i Średnią w Człuchowie 

Przewodnicząca Rady E.Józefowska poprosiła o opinię Przewodniczącą Komisji Budżetu 
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i Infrastruktury Miejskiej. 

Przewodnicząca Komisji G.Misztal poinformowała, że projekt uchwały był omawiany na posiedzeniu 
komisji 4 lutego i uzyskał pozytywną opinię. Wynik głosowania: 7 głosów „za", 3 głosy przeciw 
i 1 głos „wstrzymujący się". 

Przewodnicząca Rady E.Józefowska zapytała, czy ktoś ma jakieś uwagi do projektu uchwały. 

Uwag nie zgłoszono, w związku z tym przystąpiono do głosowania. 

Przewodnicząca Rady E.Józefowska zapytała, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie przystąpienia 
do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu pod zabudowę 
mieszkaniową, usługi oświaty i komunikację pomiędzy ulicami Tadeusza Kościuszki i Średnią 
w Człuchowie. 

Obecnych przy głosowaniu: 15 radnych 

Głosowanie: 
za - 12 głosów, przeciw - 3 głosy, wstrzymało się - 0 głosów 

Rada 12 głosami ,,za" przy 3 głosach przeciwnych podjęła uchwałę Rady Miejskiej 
w Człuchowie Nr IV.19.2015 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu pod zabudowę mieszkaniową, usługi oświaty 
i komunikację pomiędzy ulicami Tadeusza Kościuszki i Średnią w Człuchowie - która stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 

Zamknięto dyskusją nad ww. uchwałą. 

projekt uchwały w sprawie: 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
terenu obejmującego: Grodzisko, Zamek, Las Komunalny, Jezioro Miejskie Małe i ośrodek 
sportu i rekreacji (OSiR) nad Jeziorem Rychnowskim w Człuchowie 

Przewodnicząca Rady E.Józefowska poprosiła o opinię Przewodniczącą Komisji Budżetu 
i Infrastruktury Miejskiej. 

Przewodnicząca Komisji G.Misztal poinformowała, że projekt uchwały był również omawiany 
na posiedzeniu komisji 4 lutego i uzyskał pozytywną opinię. Wynik głosowania: jednogłośnie „za". 

Przewodnicząca Rady E.Józefowska zapytała, czy ktoś ma jakieś uwagi do projektu uchwały. 

Uwag nie zgłoszono, w związku z tym przystąpiono do głosowania. 

Przewodnicząca Rady E.Józefowska zapytała, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie przystąpienia 
do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu obejmującego: 
Grodzisko, Zamek, Las Komunalny, Jezioro Miejskie Małe i ośrodek sportu i rekreacji (OSiR) nad 
Jeziorem Rychnowskim w Człuchowie. 

Obecnych przy głosowaniu: 15 radnych 

Głosowanie: 
za - 14 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się - 1 głos 

Rada 14 głosami „za" przv 1 głosie „wstrzymującym się" podjęła uchwałę Rady Miejskiej 
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w Człuchowie Nr IV.20.2015 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenu obejmującego: Grodzisko- Zamek, Las 
Komunalny., Jezioro Miejskie Małe i ośrodek sportu i rekreacji (OSiR) nad Jeziorem 
Rychnowskim w Człuchowie - która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Zamknięto dyskusję nadww. uchwałą. 

projekt uchwały w sprawie: 

wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Miejskiej Człuchów na 2015 rok 

Przewodnicząca Rady E. Józefo wska poprosiła o opinię Przewodniczącą Komisji Budżetu 
i Infrastruktury Miejskiej. 

Przewodnicząca Komisji G.Misztal poinformowała, że projekt uchwały był omawiany na posiedzeniu 
komisji 4 lutego. Główne elementy, jakie zawiera projekt uchwały to zwiększenie kwoty dochodów 
o 5.508 zł. z uwagi na zwiększenie planu o dotacje celową na wypłatę dodatków energetycznych, 
również zwiększają się wydatki na ten cel. Został rozstrzygnięty przetarg na przebudowę ulic Bema, 
Staszica i Niemcewicza. Kwota uzyskana w przetargu jest niższa o 270.000 zł w związku z tym 
zdejmuje się tę kwotę z tego zadania i powiększa się o tę kwotę zadanie związane z budową budynku 
zaplecza sanitarno-szatniowego na stadionie. Projekt tej uchwały uzyskał pozytywną opinię komisji. 

Przewodnicząca Rady E.Józefowska zapytała, czy ktoś ma jakieś uwagi do projektu uchwały. 

Uwag nie zgłoszono, w związku z tym przystąpiono do głosowania. 

Przewodnicząca Rady E. Józefowska zapytała, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie 
wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Miejskiej Człuchów na 2015 rok. 

Obecnych przy głosowaniu: 15 radnych 

Głosowanie: 
za - 14 głosów, przeciw - 1 głos, wstrzymało się - 0 głosów 

Rada 14 głosami „za" przy 1 głosie „wstrzymującym się" podjęła uchwałę Rady Miejskiej 
w Człuchowie Nr IV.21.2015 w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Miejskiej 
Człuchów na 2015 rok - która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Zamknięto dyskusję nad ww. uchwałą. 

projekt uchwały w sprawie: 

ustalenia zasad przyznawania i wysokości diet radnych Rady Miejskiej w Człuchowie oraz 
zwrotu kosztów podróży służbowych przysługujących radnym 

Przewodnicząca Rady E.Józefowska poprosiła o opinię Przewodniczącą Komisji Budżetu 
i Infrastruktury Miejskiej. 

Przewodnicząca Komisji G.Misztal poinformowała, że projekt tej uchwały był również omawiany 
na posiedzeniu komisji 4 lutego. Inicjatorem tego projektu uchwały jest Klub radych „Ratujmy nasze 
miasto Człuchów". Na tydzień przed Komisją Budżetu poprosiła członków klubu, aby przygotowali 
się do zreferowania projektu tej uchwały. Na 10 pytań w sprawie zapisów w projekcie tej uchwały, 
właściwie padły tylko dwie odpowiedzi. Zaznaczyła, że pytania nie dotyczyły wysokości diet. 
Właściwie prawie każdy paragraf zawierający merytoryczne zapisy zawiera absurdy, na które radni 
nie uzyskali odpowiedzi. Począwszy od § 2 gdzie się różnicuje nie wiadomo, dlaczego wysokości diet 
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dla członków Komisji Rewizyjnej i przewodniczącego tej komisji tzn. priorytetowo traktuje się 
te osoby. Dodała, że w poprzedniej kadencji była Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej, teraz jest 
Przewodniczącą Komisji Budżetu i Infrastruktury Miejskiej i naprawdę, nie rozumie, dlaczego 
przewodniczący Komisji Rewizyjnej ma być w inny sposób potraktowany niż przewodniczący 
pozostałych komisji. Akurat ta komisja, bo taka jest jej specyfika działania w porównaniu do innych 
komisji odbywała do tej pory najmniej posiedzeń. Kolejna uwaga to § 3 w sprawie ogłaszania przerwy 
wakacyjnej w pracach rady. W Radzie Miejskiej w Człuchowie czegoś takiego nie ma i nie było, 
a przerwa wakacyjna ogłaszana jest w Sejmie Rzeczypospolitej Polskiej. Uchwała w tym samym 
paragrafie nie przewiduje usprawiedliwiania nieobecności radnych np. z powodu choroby. Najbardziej 
absurdalny zapis w projekcie uchwały dotyczy potrącania diet. Jeżeli radni uchwaliliby tą uchwałę 
to dochodziłoby do absurdów np. radny jest członkiem dwóch komisji budżetowej i rewizyjnej, jest na 
dwóch posiedzeniach komisji, inny radny jest członkiem czterech komisji jest na dwóch 
posiedzeniach, a na dwóch nie, bo zachorował. Reasumując radni jednakowo uczestniczą w dwóch 
posiedzeniach, jeden z nich otrzymuje 500 zł, drugi 200 zł. Tak wyglądałoby to w praktyce. Innym 
przykładem, które może mnożyć: radny jest w dwóch komisjach, rewizyjna się nie odbywa jest tylko 
na jednym posiedzeniu otrzymuje 500 zł, drugi radny jest na dwóch posiedzeniach, a na dwóch nie 
może być, bo zachorował i otrzymuje 200 zł diety. Uważa, że są to absurdy. Przewodnicząca jak raz 
zachoruje i nie przyjdzie na komisje dostanie 270 zł mniej. Nie ma możliwości usprawiedliwionych 
nieobecności z tego względu pozostali radni uważają, że ten projekt uchwały nie jest 
do zaakceptowania. Radni z klubu mieli możliwość wniesienia autopoprawek, do tej pory z tego nie 
skorzystali. Uważa, że ten projekt został ściągnięty z Internetu, ponieważ nie jest dostosowany 
do realiów funkcjonowania struktury Rady Miejskiej w Człuchowie. Nie jest możliwym uchwalenie 
sprawiedliwego, słusznego i odpowiedniego systemu diet, jeżeli zakłada się zryczałtowane diety, 
a radni są w różnej ilości komisjach i przy takim sposobie potrącania, czyli 30%, 60% i 90 % za jedną 
nieobecność. Z tego też względu projekt tej uchwały otrzymał negatywną opinię komisji. Wynik 
głosowania: 3 głosy „za", 9 głosów przeciw. 

Przewodnicząca Rady E.Józefowska zapytała, czy ktoś ma jakieś uwagi do projektu uchwały. 

Nikt z członków rady nie zabrał głosu, w związku z tym przystąpiono do głosowania. 

Przewodnicząca Rady E.Józefowska zapytała, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie ustalenia 
zasad przyznawania i wysokości diet radnych Rady Miejskiej w Człuchowie oraz zwrotu kosztów 
podróży służbowych przysługujących radnym. 

Obecnych przy głosowaniu: 15 radnych 

Głosowanie: 
za - 4 głosy, przeciw - 11 głosów, wstrzymało się - 0 głosów 

Rada 4 głosami „za" przy 11 głosach przeciwnych nie podjęła uchwały Rady Miejskiej 
w Człuchowie w sprawie ustalenia zasad przyznawania i wysokości diet radnych Rady Miejskiej 
w Człuchowie oraz zwrotu kosztów podróży służbowych przysługujących radnym. 

Zamknięto dyskusją nad ww. uchwałą. 

Ad. pkt 5 
Sprawozdanie z prac stałych komisji Rady Miejskiej. 

Przewodnicząca Komisji U.Trzebiatowska poinformowała, że Komisja Zdrowia, Ochrony Środowiska 
i Spraw Społecznych obradowała 22 stycznia, a na posiedzeniu zajmowała się opracowaniem planu 
pracy Komisji na 2015 rok. Komisja wypracowała również wniosek, aby zwrócić się do dyrekcji 
SP ZOZ z prośbą o rozważenie możliwości wprowadzenia systemu numerków w rejestracji 
do specjalistów. Wniosek został przekazany i komisja czeka na odpowiedź w tej sprawie. 
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Przewodnicząca Komisji G.Misztal poinformowała, że Komisja Budżetu i Infrastruktury Miejskiej 
w okresie między sesjami obradowała dwukrotnie. Tematem posiedzenia komisji 28 stycznia była 
informacja nt. przekazanego mieszkańcom i instytucjom polbruku oraz informacja nt. stanu zadłużenia 
osób prawnych i osób fizycznych z tytułu podatków i opłat lokalnych. Zaopiniowano również projekt 
uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Przedszkola im. Jacka i Agatki w Człuchowie. Ponadto 
komisja opracowała plan pracy na 2015 rok, który dzisiaj został zatwierdzony. Na drugim posiedzeniu 
komisji 4 lutego omawiano wyłącznie projekty uchwał, które były przedmiotem obrad dzisiejszej 
sesji. 

Przewodniczący Komisji A.Żebryk poinformował, że Komisja Rewizyjna odbyła jedno posiedzenie, 
na którym analizowała wpływy i zaległości podatków lokalnych oraz sposoby ich windykacji. 
Dokonała również analizy umorzeń podatkowych przez Burmistrza Miasta w 2014 roku oraz przyjęła 
plan pracy komisji na 2015 rok. lemat podatków lokalnych został przedstawiony przez pana 
burmistrza i uzupełniony przez pracownika referatu finansowego. Członkowie komisji byli 
usatysfakcjonowani z przedstawionej informacji. Ustalono, że w drugim kwartale komisja 
przeprowadzi kontrolę wybranego podmiotu, prawdopodobnie będzie to któraś ze szkół. 

Przewodniczący Komisji M.Latawiec poinformował, że Komisja Bezpieczeństwa Publicznego 
obradowała pięciokrotnie. Na komisji 7 stycznia omówiono plan pracy komisji na 2015 r., 12 stycznia 
w związku z artykułami, jakie ukazały się w prasie dotyczącymi dopalaczy komisja rozmawiała 
nt. zażywania środków odurzających, na komisji p. G.Radziemska przedstawiła również ogólną 
informację nt. działalności Miejskiej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
i Przeciwdziałania Narkomanii. Komisja 26 stycznia wybrała się do Straży Miejskiej w Chojnicach 
gdzie przyjrzała się dokładnie pracy monitoringu miejskiego. 27 stycznia na komisji odbyła się 
prezentacja pracowników Straży Miejskiej w Człuchowie oraz omówiono działalność straży. 
Na komisji 2 lutego podsumowano wszystkie komisje, z których wypracowane wnioski odnośnie 
poprawy bezpieczeństwa w mieście. Wnioski te zostały przekazane burmistrzowi. Komisja 
zawnioskowała m.in. o wprowadzenie strefy płatnego parkowania przy ul. Długosza. 

Przewodniczący Komisji B.Kapelski poinformował, że Komisja Edukacji, Kultury i Sportu 
w okresie między sesjami obradowała 23 stycznia, a na komisji przyjęto plan pracy na 2015 rok oraz 
omówiono i zaopiniowano projekt uchwały o zamiarze likwidacji Przedszkola Miejskiego im. Jacka 
i Agatki w Człuchowie, która została przyjęta jednogłośnie „za'\ Na posiedzenie komisji 5 lutego 
zaproszono przedstawicieli organizacji pozarządowych, które starają się o dofinansowanie swoich 
przedsięwzięć w 2015 roku. Organizacje przedstawiły plany odnośnie działalności w 2015 r. 
Głównym celem było zrozumienie zaproszonych przedstawicieli organizacji i stowarzyszeń, w jaki 
sposób można im pomóc oraz w jakich kwotach liczą na dofinansowanie. Na komisję zaproszono 
również rodziców oraz grono pedagogiczne Przedszkola im. Jacka i Agatki. Uważa, że było to owocne 
spotkanie, ponieważ wyjaśniono sobie dużo rzeczy, wysłuchano argumentów, co ma wydźwięk na 
dzisiejszej sesji. 

Ad. pkt 6 
Odpowiedzi na interpelacje i zapytania zgłoszone na sesji 

Burmistrz R.Szybajło odnośnie dzisiejszego spotkania poinformował, że w dniu dzisiejszym poprosił 
do siebie p. dyrektor po to, aby wspólnie zastanowić się nad formą znalezienia sposobów oszczędności 
w przedszkolu. Do spotkania dołączyła również załoga przedszkola oraz przedstawiciele rodziców. 
Rozmowy przebiegały w zupełnie innej atmosferze, bo bez widowni i dziennikarzy każdy analizuje 
to w sposób bardziej realny i nie kieruje się emocjami. Osobiście bardzo pozytywnie odebrał całą 
atmosferę, wypracowane wnioski i uwagi. W pierwszej kolejności wyjaśnił, na czym polega cała 
procedura prywatyzacji przedszkola, ponieważ padł zarzut ze strony rodziców i nauczycieli, że nie 
zostali poinformowani. Przypomniał, że najpierw trzeba podjąć uchwałę o zamiarze likwidacji 
przedszkola. Następnie organ prowadzący jest zobowiązany, co najmniej na 6 miesięcy przed 
terminem likwidacji, zawiadomić o zamiarze likwidacji rodziców uczniów, właściwego, kuratora 
oświaty oraz organ wykonawczy jednostki samorządu terytorialnego. Przedszkole może być 
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zlikwidowane po uzyskaniu opinii kuratora oświaty. Wyżej wymieniona decyzja poprzedzona jest 
konsultacjami przeprowadzonymi z rodzicami dzieci, pracownikami pedagogicznymi, 
administracyjnymi i obsługi oraz analizą możliwości organizacyjnych i finansowych placówki. 
Dopiero na samym końcu po wszystkich konsultacjach, spotkaniach itd. jest możliwa ostateczna 
uchwała rady o likwidacji przedszkola. Wiele kontrowersji budził również temat samej sprzedaży 
i przejęcia przedszkola. Odpowiedział, że gdyby procedura została uruchomiona, w pierwszej 
kolejności powołałby komisję składającą się z radnych, przedstawicieli urzędu, rodziców i grona 
pedagogicznego i wówczas zebrane oferty zostałyby dokładnie przeanalizowane. Powołana komisja 
w sposób szczególny zwracałaby uwagę na to, jakie dana oferta gwarantuje zatrudnienie dla 
pracowników przedszkola oraz brałaby pod uwagę najniższą kwotę czesnego. Dodał, że przed 
urlopem został poinformowany, że powstaje grupa wśród pracowników, która ma zamiar przystąpić 
do przetargu, więc nie ukrywa, że takie rozwiązanie byłoby rozwiązaniem optymalnym. Na spotkaniu 
poruszono temat, w jaki sposób szukać oszczędności i poprawić kondycję przedszkola miejskiego. 
Padły propozycje, aby zastanowić się nad utworzeniem grup integracyjnych dostosowując ilość dzieci 
w danych oddziałach oraz pozyskaniem środków zewnętrznych. Ze strony rodziców padła propozycja, 
aby dyrektor był niejako menadżerem placówki i podszedł do tego tematu, jako przedsiębiorca. 
Oczywiście nie można mówić o zyskach w tego typu instytucjach, ale o ograniczeniu, czy 
o zminimalizowaniu kosztów, które z roku na rok stale rosną. Padło również zdanie od pani dyrektor, 
że będąc jednocześnie nauczycielem i przełożonym zastanawia się, czy nie zrezygnować z funkcji 
dyrektora placówki. Oprócz zadań opiekuńczych i wychowawczych w przedszkolu trzeba myśleć 
również ekonomii po to żeby utrzymać przedszkole. Po wymianie zdań i poglądów na ten temat 
wspólnie doszliśmy do wniosku, że wszystkie strony muszą ustąpić z pewnych zamierzeń i form 
roszczeniowych, po to, aby wypracować wspólne stanowisko. Pedagodzy muszą mieć także 
świadomość, że nie można maksymalnie wykorzystywać przywilejów Karty Nauczyciela, ponieważ 
obciąża to budżet przedszkola publicznego, a jednocześnie jest odzwierciedleniem dotacji dla 
przedszkoli niepublicznych. Reasumując im większy jest koszt utrzymania dziecka w przedszkolu 
publicznym, tym większą subwencję miasto przekazuje przedszkolom niepublicznym. Wspomniał 
również o zastanowieniu się nad przechodzeniem nauczycieli na urlopy zdrowotne oraz zwolnieniami 
lekarskimi, ponieważ należy działać na wspólnym froncie, a nie na zasadzie maksymalnego 
wykorzystywania przywilejów, jakie gwarantuje Karta Nauczyciela. Oczywiście oficjalnie tego nie 
można zabronić, ale ze strony rodziców padło stwierdzenie skierowane do grona pedagogicznego, 
że aby utrzymać przedszkole nie powinno się korzystać z w najbliższym czasie z przywilejów Karty 
Nauczyciela i należy wypracować takie zadania, które powinny ograniczyć koszty. Poruszył również 
temat, że Karta Nauczyciela gwarantuje osiągnięcie określonego wynagrodzenia rocznego 
na poszczególnych stopniach awansu zawodowego. Jeśli w danej grupie stopnia awansu zawodowego, 
któryś z nauczycieli nie osiągnie danego pułapu tych świadczeń wówczas wypłaca się wszystkim 
nauczycielom wyrównanie popularnie zwane czternastą pensją. W tym roku miasto z tego tytułu 
poniosło koszty w wysokości 24.000 z dlatego ważny jest właściwy sposób zarządzania, aby 
nauczyciele osiągali ten pułap, a organ prowadzący nie był niejako karany podwójnie. Podał przykład, 
że w sytuacji, kiedy brakuje nauczyciela mianowanego, czy dyplomowanego trzeba znaleźć 
zastępstwo, a nauczyciel, który nie wypracował tego pułapu w nagrodę dostaje jeszcze 
w przyszłym roku wyrównanie. Wzbudziło to trochę emocji wśród rodziców. Zaproponował, aby 
powołać zespół składający się z przedstawicieli rodziców i tu zaproponował p.A.Michnacką-Rudzik 
i p. K.Krasicką-Maciorowską, dwóch pedagogów p. M.Wójcik i p. D.Pałka, a z ramienia organu 
prowadzącego p. skarbnik i p.sekretarz. Rodzice i grono pedagogiczne zaproponowało natomiast, aby 
w skład komisji wszedł również przedstawiciel rady ze wskazaniem na Komisję Edukacji, Kultury 
i Sportu. W związku z tym należy wybrać osobę spośród członków komisji, albo w sposób naturalny 

wybrać przewodniczącego komisji. Zostawia tą decyzje radzie. W najbliższym czasie pani dyrektor 
ma przygotować arkusz organizacyjny przedszkola na rok szkolny 2014-2015 i wtedy powołana 
komisja przystąpi do pracy, aby rozważyć sposób zarządzania placówką od nowego roku szkolnego. 
Na spotkaniu padło również stwierdzenie, że przedszkole jest ulokowane w dobrym miejscu i powinno 
jednak pozostać w rękach samorządu. W związku z tym powiedział, że jeśli rada w sposób 
demokratyczny zdejmie z porządku obrad sesji projekt uchwały zaproponuje, aby przez najbliższy rok 
nie podejmować ponownie tej uchwały, ale poszukać wspólnie rozwiązań. Wszyscy rozstali się 
w zgodzie i w zrozumieniu. Rozumie również, że przeczytane na sesji pisma były przygotowane przed 
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spotkaniem, ale zabrakło tego, aby powiedzieć o spotkaniu, które się odbyło i o tym, że pewne rzeczy 
zostały uzgodnione. Szkoda, że zabrakło tego stwierdzenia ze strony rodziców. Padł również wniosek 
ze strony rodziców, żeby rozmawiać kompleksowo na temat oświaty i włączyć również pozostałe 
placówki, aby szukać optymalnych rozwiązań dotyczących edukacji i przede wszystkim związanych 
z tym kosztów. W międzyczasie rozmawiał z przedstawicielką praw dziecka na ten temat i była 
zaskoczona, że zapewniamy miejsca dla wszystkich chętnych dzieci w przedszkolach i żłobkach, 
co nie jest możliwe w innych miastach, a to wiąże się również z ogromnym wysiłkiem finansowym, 
bo musimy dopłacać do każdego dziecka. Pani rzecznik pogratulowała nam takiej sytuacji na terenie 
miasta Człuchów. Na spotkaniu podnoszono również jeden wątek, który trzeba zdementować. 
Pojawiły się głosy, że w przedszkolach niepublicznych jest gorsza jakość pracy i opieki nad dziećmi. 
Wyraźnie podkreślił, że do przedszkola publicznego uczęszcza aktualnie 187 dzieci, a do przedszkoli 
i żłobków niepublicznych prawie 300. Stała opłata w przedszkolu publicznym wynosi od 60 do 80 zł 
w zależności od ilości zdeklarowanych godzin ponad podstawę programową i 7,50 zł za wyżywienie. 
Opłata ta jest zdecydowanie niższa niż w przedszkolach niepublicznych i pomimo tej różnicy opłat 
rodzice oddają dzieci do przedszkoli niepublicznym, natomiast w przedszkolu publicznym nie ma 
wielkich kolejek. Praktycznie rzecz biorąc przy wstępnej selekcji odrzucono 2,5 letnie dzieci, które nie 
mogły być przyjęte i właściwie trzeba było jeszcze uzupełnić miejsca i zachęcać rodziców, aby oddali 
swoje dzieci do przedszkola publicznego. Uznał, że nie wolno wchodzić w kompetencje, 
zaangażowanie pedagogów i pracowników, bo ono jest różne, jak również dzielić, w których 
przedszkolach jest lepiej, a w których gorzej. Dla niego optymistyczną informacją, jaka padła z ust 
rodziców w prasie, jest to, że nasze przedszkole publiczne ma tak dobrą opinię, a opieka w nim jest 
wzorowa. Poruszył również problem, że miasto dostaje nowe zadania, a w ślad za tym nie idą takie 
środki, jakie potrzebuje. Rodzice byli zaskoczeni, że subwencja, którą otrzymuje miasto starcza tylko 
na dwa miesiące utrzymania dziecka. Było szereg niedomówień, czy błędnych interpretacji, ale 
na końcu dopracowano się wspólnego stanowiska, a każda ze stron wyraziła wolę współpracy, 
odejścia od pewnych zamierzeń i wypracowania optymalnego wariantu. 

Wiceprzewodniczący Rady J.Górny poinformował, że p. A.Michacka-Rudzik, która reprezentowała 
grono rodziców rzucała paragrafami, znała się na ustawie samorządowej, a podstawową rzecz 
przedstawiła w sposób nieprawdziwy, czyli, że obiekt przedszkola na drugi rok zamieni się hotel, czy 
nie wiadomo, co jeszcze. Powinna wiedzieć, że zgodnie z miejscowym planem zagospodarowania 
przestrzennego budynek ten jest przeznaczony na cele oświatowe i nie powstanie tam nic innego. Jako 
przykład podał budynek politologii, który został oddany za symboliczną złotówkę i również tak 
funkcjonuje, a nikt tam nic nie zrobi bez zgody rady o zmianie planu zagospodarowania 
przestrzennego. Doszedł również do wniosku, że skoro miasto dofinansowuje przedszkole miejskie 
podstawą do przyjęcia dziecka powinna być sytuacja ekonomiczna rodziców, a dzieci spoza 
Człuchowa powinny być przyjmowane w drugiej kolejności. Nie wie również, czy p. A.Michnacka-
Rudzik jest uprawniona do oceny pracy innych przedszkoli, a tak to tu zabrzmiało w związku z tym 
jest to kolejna sprawa, która go zbulwersowała. Nikt nie powiedział, że przedszkole ulega likwidacji, 
w związku z tym nie potrzeba nam konfliktu z innymi przedszkolami. U niego również była delegacja 
i dzisiaj nikt nie odważył się powiedzieć, że koszt utrzymania dziecka w przedszkolu niepublicznym 
wynosi 600 zł, bo im to wyjaśnił. Na tym polegały pewne nieścisłości. 

Radny Z.Szczepański poinformował, że zgadza się z tym, co powiedział pan burmistrz, że jest 
to wszystko potrzebne. Zanim podjęliśmy decyzje o zamiarze likwidacji przedszkola na Komisji 
Edukacji zadał pytanie burmistrzowi, czy rozmawiał już na ten temat i czy rodzice, a przynajmniej 
grono pedagogiczne zostało częściowo poinformowane o sprywatyzowaniu przedszkola. Padła 
informacja ze strony pana burmistrza, że przynajmniej się tego spodziewają. Dodatkowo zapylał, czy 
pan burmistrz zdaje sobie sprawę, że będzie taki opór. Dzisiaj nie ukrywa, że jest trochę zaskoczony 
brakiem konsekwencji ze strony pana burmistrza, chociaż, żeby była jasność jest za tymi 
konsultacjami. Wydaje mu się, że zrobiliśmy niepotrzebna burzę w mieście, bo wszyscy radni mieli 
dziesiątki telefonów, media itd. W związku z tym czuję się, jak również radni z klubu trochę 
„wpuszczeni w maliny"', bo rzuciliśmy temat i bardzo szybko się z tego wycofaliśmy. 

Burmistrz R,Szybajło wyjaśnił, że rozmawiał z panią dyrektor na temat prywatyzacji przedszkola, ale 
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nie czuł się upoważniony przez radę miejską, aby przed podjęciem uchwały intencyjnej o zamiarze 
zlikwidowania przedszkola spotkać się z gronem pedagogicznym oraz rodzicami i rozmawiać 
o szczegółach. Gdyby dzisiaj ta uchwała została przyjęta rozpocząłby całą procedurę. Jak już 
wspominał przed urlopem dotarła do niego informacja, że grono pedagogiczne zamierza przystąpić 
do przetargu, a więc nic nie wskazywało na to, że będzie takie niezadowolenie, jakie doświadczyliśmy 
przez ostatni tydzień. Rozumie postawę nauczycieli, bo ta niepewność zawsze jest wśród osób, które 
mają pewne przywileje i zapewnioną pracę. Dodał, że temat ten był poruszany z nauczycielami 
w zeszłej kadencji, kiedy delegacje z przedszkola przychodziły do urzędu. Nie był w stanie 
przewidzieć, że sprawa nabierze takiego rozgłosu. Gdyby rozpoczął rozmowy z gronem 
pedagogicznym oraz rodzicami bez upoważnienia rady, mógłby spotkać się z zarzutami, że nadużywa 
swoich kompetencji. Kiedyś trzeba było rozpocząć ten etap konsultacji, a być może zrozumienie 
ze strony wszystkich spowoduje inne spojrzenie na tą sytuację. Odnośnie pytania w sprawie filmu 
promocyjnego w języku rosyjskim dzisiaj tłumaczenie filmu na dowolny język nie stanowi problemu. 
Skoro w naszych restauracjach typu Canpol jest menu w języku rosyjskim i jest taka potrzeba 
to możemy umieścić film również w tej wersji językowej. Dla niego podstawowym językiem 
na świecie jest język angielski, następnie niemiecki, dlatego filmy w tej wersji językowej były 
w pierwszej kolejności wypromowane. Po raz pierwszy film jest w tylu wersjach językowych, 
bo zazwyczaj miasto ograniczało się jedynie do języka niemieckiego. Zapewnił, że ta propozycja 
zostanie rozważona, bo mamy tak urokliwe miasteczko, że warto się nim chwalić, a ilość osób 
odwiedzających stronę świadczy o tym, że film podoba się ludziom. 

Ad. pkt 7 
Wolne wnioski 

Przewodnicząca Rady E.Józefowska zapytała, czy ktoś w tym punkcie chciałby zabrać głos? 

Radny T.Golec w związku z tym, że na sesji poruszono temat regulaminu przyjmowania dzieci 
do przedszkola jest przeciwny temu, aby dzieci z gminy Człuchów przyjmować w ostatniej kolejności. 
a jako przykład podał rodziców mieszkających w Rychnowach Przylesie. Jego zdaniem jednym 
z podstawowych kryteriów powinien być status materialny rodziny. Kiedyś głównym kryterium był 
fakt. czy rodzice dziecka pracują, czy nie pracują. W prasie przeczytał, że czesne w przedszkolu 
miejskim wynosi 60 zł. Uważa to za wierutną bzdurę, bo rodzic pracujący 8 h musi zadeklarować 4 h 
ponad podstawę programową, czyli ponad darmowe 5 h. Reasumując 4 zł x minimum 20 dni 
w miesiącu wynosi 80 zł, a często jest to nawet 90 zł, dlatego uważa to za przekłamanie. W związku 
z powyższym zwrócił się z wnioskiem, aby na kolejną komisję budżetową przygotować informację 
nt. zdeklarowanej ilości godzin przez rodziców ponad podstawę programową. Z doświadczenia, kiedy 
jego dziecko uczęszczało do przedszkola wie, że o godzinie 12.30 nie było już połowy dzieci 
w przedszkolu, a przed złożeniem wniosków wszyscy rodzice byli bardzo zapracowani. Być może 
są to małe pieniądze, jeśli chodzi o dofinansowanie przedszkola, aczkolwiek, jeśli rodzice chcą coś 
od siebie dać powinni uczciwie składać deklaracje, bo w skali roku są to znaczne pieniądze. Kolejny 
wniosek związany jest z powstaniem dyskonta Biedronka przy al. Wojska Polskiego. Według niego 
jest to w tej chwili bardzo niebezpieczne miejsce, jeśli chodzi o wyjazd z parkingu. Uznał, 
że dzisiejsze ograniczenie prędkości do 50km/h to zbyt duża prędkość na tym odcinku. Być może 
postawienie dodatkowego znaku ostrzegawczego rozwiązałby po części problem. Jeszcze raz zwraca 
się z wnioskiem, aby podjąć jakieś kroki w tym kierunku, bo dni mijają, a nic się w tym miejscu nie 
dzieje. 

Burmistrz R.Szvbajło poinformował, że procedura jest już uruchomiona. 

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa M.Latawiec dodał, że taki wniosek padł już na komisji 
i trafił do pana burmistrza. 

Radny Z.Szczepański wracając do tematu przedszkola, po tym jak zadał na komisji edukacji 
burmistrzowi pytanie myślał, że kalendarz pozwala, aby przesunąć o dwa tygodnie podjęcie uchwały 
w sprawie zamiaru likwidacji przedszkola. W tym czasie radni mogliby intensywniej popracować, 
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uspokoić rodziców i pedagogów odnośnie kwestii opłat za przedszkole oraz preferencji w ogłoszonym 
konkursie i ewentualnie podjąć decyzje o podjęciu uchwały. W tej chwili padła już deklaracja 
ze strony burmistrza, że na rok zostawiamy ten temat. W związku z tym nie ukrywa, że radni zostali 
„wpuszczeni w maliny" stąd jego wniosek na przyszłość, że jeśli dostają już taki projekt uchwały 
powinien być on bardziej przygotowany, ponieważ odbiło się to na wszystkich radnych. Dodał, 
że z jego strony takie poparcie było, jeśli chodzi o prywatyzacje przedszkola i nie wycofuje się z tego. 

Burmistrz R.Szybajło poinformował, że jeśli chcielibyśmy sprywatyzować przedszkole od września 
2015 r. to uchwała musiałaby zostać podjęta do 28 lutego. Wydaje mu się, że nie zmieniłoby 
to sytuacji związanej z emocjami. Jest przekonany, że powołany zespół będzie pracował intensywnie, 
a rodzice pozyskają wiele informacji. Zapewnił radnego Z.Szczepańskiego, że gdyby przesunięto 
projekt uchwały o dwa tygodnie niczego by to nie zmieniło, a może nieraz lepiej przeciąć temat 
szybciej. Po dzisiejszym spotkaniu jest bardziej przekonany, że te problemy, o których radni wiedzieli 
dotarły do rodziców i nauczycieli. Z punktu widzenia nauczyciela, inaczej się na to patrzy niż z punktu 
widzenia organu prowadzącego, bo organ prowadzący musi niestety wykazywać pewne zagrożenia, 
jeśli chodzi o zwiększenie kosztów bieżących w oświacie, które będą skutkowały w przyszłości. 
Mamy czas, aby nauczyciele i rodzice wykazali własną inicjatywę i aby razem osiągnąć wspólny cel, 
bo nikomu nie zależy na tym, aby tworzyć nowych bezrobotnych w mieście. Jeśli znajdziemy takie 
rozwiązanie to będzie to sukces nas wszystkich, pomimo, że mamy pewien niesmak, bo nie chcieliśmy 
zrobić krzywdy dzieciom, rodzicom i nauczycielom. W naszym zamiarze było poprawienie sytuacji 
finansowej w oświacie poprzez ograniczenie kosztów z zachowaniem miejsc pracy i wyważeniem 
opłat ponoszonych przez rodziców. 

Radny M.Latawiec zwrócił się z wnioskiem, aby do specyfikacji przetargowej dołączyć punkt 
odnośnie zatrudniania przez wykonawcę pracowników na umowy o pracę, a nie na tzw. umowy 
„śmieciowe". Z takiego warunku w przetargu skorzystał Komendant Straży Gminnej w Człuchowie 
i mimo wniesionej skargi wygrał sprawę w Sądzie Administracyjnym. Jeśli można to zrobić w gminie, 
można to zrobić również u nas. Dodał, że ostatnio progi przetargowe były tak wysokie, że wiele firm 
człuchowskich, które mogły stanąć do przetargu niestety musiały się wycofać. 

Radca prawny G.Ziehlke wyjaśniła, że problem w tym, jak to później wyegzekwować i jak 
skontrolować. Miasto ma obowiązek wyegzekwować te warunki, które stawia w specyfikacji żeby 
było sprawiedliwie. W związku z tym nie widzi takiej możliwości. Po drugie nawet, jeżeli 
w momencie składania ofert, wykonawca, czy składający ofertę spełnia wszystkie nasze życzenia 
i jego oferta zostanie wybrana za chwilę będzie realizował umowę i zrobi, co chce. Nikt z nas nie 

ma żadnej szansy, żeby mu cokolwiek zrobić, bo on ma już umowę. W momencie składania ofert był 
w porządku, a że w trakcie realizacji zadania pracodawca zmienił zdanie, nam nic do tego. 

Radny M.Latawiec dodał, że udało się to wykonać w Straży Gminnej w Człuchowie i dzięki temu 
przetarg wygrała Poczta Polska, a nie jakaś inna firma w związku z tym nic nie stoi na przeszkodzie, 
aby wprowadzić to również u nas. 

Burmistrz R.Szybajło uznał, że opinia radcy prawnego jest jednoznaczna. Miasto zwróci się jeszcze 
z prośbą o opinię do osoby zajmującej się zamówieniami publicznymi, bo musimy mieć świadomość, 
że jeżeli stworzymy ofertę niezgodną z zamówieniami publicznymi dopiero możemy sobie narobić 
kłopotów i mieć nieprzyjemności z odwoływaniem się firm. Istotne dla niego jest to, aby nie 
dochodziło do sytuacji, że do przetargu przystępuje „firma krzak'' niemająca żadnego doświadczenia 
w danej branży. We wszystkich przetargach miasto ustala jakiś pułap i żąda, aby wykazać się 
doświadczeniem w danej branży. Jest to bardzo trudne, bo gdyby miasto w ogóle nie określiło 
żadnego poziomu finansowego faktycznie dzisiaj ktoś mógłby założyć firmę, przystąpić do przetargu 
i dopiero szukać pracowników. Dodał, że w tym roku wymusił na pracownikach, aby szybciej 
przygotować przetargi i już jest tego efekt, ponieważ ogłaszając przetarg w czerwcu firmy mają już 
zabezpieczoną pracę i startując do przetargu dają taką ofertę, która ewentualnie będzie im się opłacała. 
Dzisiaj miasto ma już prawie rozstrzygnięte dwa przetargi pierwszy na ulicę Staszica, Niemcewicza 
i Bema oraz zebrano już oferty na budowę parkingu przy blaszaku. Wpłynęło kilka ofert i ta najniższa 
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wynosi 109.000 zł, a zadanie wyceniono na 158.000 zł. Burmistrz dodał również, że drogą mailową 
odezwała się Telekomunikacja. Chodzi o wejście na drogę i uporządkowanie wjazdu na osiedle przy 
dawnej telekomunikacji. W związku z tym, że nawiązaliśmy kontakt jest duża szansa, że ten teren uda 
się uporządkować, ale obawia się, że większą furtkę w negocjacjach będzie miała spółdzielnia 
mieszkaniowa. Miasto będzie musiało poprzez prawników znaleźć metodę, w jaki sposób zachęcić 
spółdzielnie do wykonania tego wjazdu na osiedle samodzielnie albo we współpracy z miastem. 
Wracając do tematu, o który zawnioskował radny M.Latawiec zwrócimy się z zapytaniem 
do instytucji, która zajmuje się zamówieniami publicznymi, aby uzyskać konkretną odpowiedź, 
bo jeśli miasto wda się w sprawy sądowe inwestycje mogą długo czekać na realizację. 

Zastępca Burmistrza M.Pestka dodał, że wydaje mu się, że to był jakiś specyficzny przetarg, bo gdyby 
było to takie łatwe gmina dawno wprowadziłaby taka zasadę ogłaszając przetargi budowlane. Nie 
wprowadziła tego, także nie jest to taka prosta przekładnia, jak w przypadku przetargu na usługi 
pocztowe, bo kiedy jest kilku podwykonawców jest to bardzo trudne. Kryteria mają być mierzalne 
i jednoznaczne, natomiast to, co proponuje radny nie jest tak jednoznaczne, jak się wydaje. 

Radny A.Żebryk zgłosił, że przy ul. Rataja jadąc od strony ul. Kamiennej przed pierwszym zakrętem 
w lewo z boiska przy os. Witosa spływa masa ziemi na jezdnię. W tej chwili w nawierzchni jest dziura 
na dziurze i ktoś może sobie uszkodzić auto. 

Radny L.Gańcza poruszył kwestię centrum miasta. Poinformował, że rozmawiał z przedsiębiorcami, 
którzy posiadają sklepiki w centrum przy deptaku i oni uważają, że do końca roku z centrum miasta 
zrobi się skansen. Nie są konkurencyjni w stosunku do dużych hipermarketów, czy dyskontów. Uznał, 
że należy rozważyć możliwość otwarcia deptaka, który i tak za chwilę będzie pusty, bo nikt nie będzie 
tam chodził. Naprawdę do końca roku w centrum nie zostanie chyba żaden sklep, bo za chwilę zostaną 
przeznaczone do wydzierżawienia i nikt nie będzie prowadził tam działalności. Nie będzie tam 
również żadnej gastronomi, tylko zostaną puste witryny. Jest możliwość wpuszczenia ruchu w jedną 
stronę wzdłuż ul. Królewskiej i zrobienia tam parkingów. Można również wprowadzić ograniczenie 
prędkości, a w związku z tym, że mamy Straż Miejską możemy egzekwować długość postoju 
na parkingach. Jeszcze raz podkreślił, że do końca roku z centrum miasta nic nie zostanie. 

Burmistrz R.Szybajło poinformował, że gdyby miał pewność, że parkingi uratują handel to z dnia 
nadzień podjąłby taką decyzję. Dodał, że kiedy ruch przebiegał prze z ul. Królewską przeprowadzono 
badania na zanieczyszczenie tej ulicy. Poprzez zwartą i wąską zabudowę okazało się, że Człuchów 
na tym odcinku jest bardziej zanieczyszczony, jak ówczesne miasto wojewódzkie Słupsk. Teraz 
technologia samochodów poszła do przodu i pewnie nie ma już takich wielkich zanieczyszczeń. Nie 
wie jednak, jak na wpuszczenie ruchu kołowego zareagowałyby osoby, które mieszkają w blokach 
przy ul. Królewskiej. Trudno mu jest to przewidzieć, być może trzeba by było przeprowadzić jakąś 
ankietę wśród mieszkańców. Następnie zwrócił się do radnych, aby podjęli rozmowy z mieszkańcami 
ul. Królewskiej i poznali ich opinię na ten temat. Najbliższy termin ewentualnego wykonania 
parkingów i zmiany organizacji ruchu wpisywałby się w rewitalizację centrum miasta, ale to na pewno 
nie w tym roku, bo to jest niemożliwe. Miasto będzie również ubiegać się o środki unijne, a więc 
mamy czas na zastanowienie się, jakie rozwiązanie będzie optymalne. Nie wie jednak, czy taka 
decyzja nie spowoduje znowu fali niezadowolenia wśród mieszkańców. Należy to przemyśleć. 

Radny B.Kapelski poinformował, że problem wyludniania się naszego centrum nie jest tylko u nas, 
bo w Chojnicach również sklepy markowe opuszczają centrum, powstają tam tylko i wyłącznie banki, 
a handel mimo wszystko przenosi się do centrów, gdzie jest łatwiej zaparkować ild. Uznał 
to za naturalny proces kapitalistyczny. 

Radny Z.Szczepański uznał, że problem związany z zanieczyszczeniem prawdopodobnie teraz byłby 
dużo mniejszy, bo byłby to jedynie ułamek tego ruchu poprzez wprowadzenie ograniczenia dla 
samochodów osobowych. Obecna technologia i spalanie to kolejny temat. Co do protestów 
mieszkańców uważa, że trzeba również patrzeć na to, z czego miasto żyje, bo tam sąjednak podatnicy. 
Dzisiaj właściciel sklepu o powierzchni ponad 100 m" płaci więcej podatku niż mieszkańcy tych 
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4 bloków, bo stawka jest dużo większa. Wydaje mu się, że odbiór mieszkańców byłby inny gdyby 
ruch ograniczono wyłącznie do samochodów osobowych. 

Wiceprzewodniczący Rady J. Górny zaapelował do burmistrzów, aby przygotować ofertę 
na zagospodarowanie rynku. Chodzi przede wszystkim o uruchomienie małej gastronomi z tym, 
że oferta nie może opiewać na rok, bo nikt się nie zgłosi. Procedurę należałoby rozpocząć już 
w marcu, aby zainteresowana osoba miała czas na uruchomienie tego. Następnie zwrócił się 
z wnioskiem o wyrównaniu wybojów, na niektórych ulicach w mieście. Chodzi mu przede wszystkim 
o dojazd na cmentarz od strony ul. Chrobrego. 

Burmistrz R.Szybajło poinformował, że w pierwszej kolejności należy sprawdzić, co przewiduje plan 
miejscowy, bo wydaje mu się, że jest tam zakaz postawienia trwałej zabudowy, jedynie tymczasowej. 
Nie wie, czy miasto nie powinno zacząć od zmiany miejscowego planu, aby dopuścić usytuowanie 
na stałe jakiś obiektów obwarowanych przez miasto określonymi kryteriami, bo nikt nie zainwestuje 
w obiekt, który będzie musiał zdemontować po sezonie. Nie wie również, czy postawienie czegoś 
na stałe nie będzie uzależnione od badań archeologicznych. Dzisiaj miasto przystąpiło do zmiany 
planów miejscowych także warto wczytać się w ten temat i się nad tym zastanowić. 

Radny H.Krusiński odnośnie parkingów na ul Królewskiej poinformował, że wątpi, czy zwiększenie 
ich ilości spowoduje, że handel w centrum miasta się rozwinie. Dodatkowo na tym odcinku bardzo 
często widać mamy spacerujące z wózkami, które chcą bezpiecznie się tam przemieszczać. Sądzi 
również, że osoby, które tam mieszkają odniosą się do tego pomysłu negatywnie. Następnie 
poinformował, że mieszkaniec z okolic ul. Słowackiego zwrócił się z pytaniem, czy jest możliwość, 
aby na terenie budynku PKP można było załatwić swoje potrzeby fizjologiczne. 

Burmistrz R.Szybajło wyjaśnił, że miasto wystąpiło z pismem do zarządu PKP o bezpłatne 
przekazanie jak największej części tego terenu. Otrzymaliśmy odpowiedź, że spółka jest na etapie 
procedury podziału tej działki. Działka PKP obejmuje obszar od ul. Słowackiego, aż do ul. Plantowej, 
cały pas łącznie z częścią pobocza ul. Mickiewicza i budynkiem wielorodzinnym. Jeżeli pojawiłyby 
się środki unijne w ramach MOF miasto wystąpiłoby o pilne umożliwienie wejścia na te obiekty. 
Dzięki temu węzeł transportu publicznego byłby w pełnym wydaniu. 

Radny Z.Szczepański zwrócił się z prośbą o rozważenie możliwości zakupu mobilnych lamp 
solarowych. Dodał, że mieszkańcy ul. Żytniej zwrócili się z pytaniem, jakie są szanse odnośnie 
oświetlenia tej ulicy. Zapytał, czy nie byłoby zasadne zakupienie kilku takich lamp, których koszt 
wynosi ok 5.000 zł brutto. Miasto mogłoby je postawić w konkretnym miejscu, a później w zależności 
od rozbudowy, przestawiać w inne miejsca. Dodał, że takie lampy stawa się praktycznie na zasadzie 
zgłoszenia, a niewątpliwie podniosło by to komfort życia mieszkańców. 

Burmistrz R.Szybajło poinformował, że uchwalając budżet zadania, które miasto ma w planach 
są wyczerpane na dany rok, ale kiedy w ramach ogłaszanych przetargów pojawiają się pewne 
oszczędności można je przesuwać na dodatkowe zadania, które pojawiają się w trakcie roku. Jedna 
ze wspólnot mieszkaniowych zwróciła się z prośbą, aby postawić lampę za myjnią obok Biedronki, 
bo tam również jest ciemno. Miasto musi zebrać kilka takich wniosków, aby ogłosić przetarg, czy 
zwrócić się z zapytaniem o cenę, a następnie znaleźć potrzebne na ten cel środki w budżecie. Nie 
ukrywa, że miasto prowadzi również rozmowy z prezesem spółdzielni im. W.Witosa odnośnie 
współfinansowania modernizacji głównej drogi prowadzącej od politologii do strony ul. Kamiennej. 
Jest to potrzeba ogólnospołeczna, a wejście w drużki między blokami to już zadanie spółdzielni. 
Miasto zadeklarowało również pomoc przy budowie placu zabaw i zarezerwowało już środki na ten 
cel w wysokości 100.000 zł. Jeśli chodzi o drogę będziemy musieli to przemyśleć i znaleźć 
oszczędności, bo to dotyczy wielu mieszkańców tego osiedla. 

Ad. pkt 8 
Zakończenie obrad IV sesji 
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